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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT 

Č. 2/2023(363) 

 
 
Datum a čas konání: 28. února 2023 v 9:00 hodin 
Místo konání: zasedací místnost rektora, Rektorát VUT v Brně, Antonínská 1 

Přítomni: viz hlasovací listina (celkem 25 senátorů) 

Omluveni: Kosová/FSI, Homola/FaVU 

Stálí hosté:  PaedDr. Slezáček/CESA, Ing. Bradáč/ ÚSI – omluven 

Hosté: rektor Janíček, prorektorka Šimberová, prorektoři Doupovec, Houser, Weiter 

Omluveni: prorektor Pěnčík, kvestorka Němcová, kancléř Gregorek  
 
PROGRAM JEDNÁNÍ: 

 
1. Zahájení zasedání a určení skrutátorů 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Schválení Zápisu ze zasedání AS VUT č. 1/2023 ze dne 31. 1. 2023 
4. Informace vedení VUT 
 Prezentace „Program reprodukce majetku VUT“ – Ing. Petr Marvan, vedoucí Investičního odboru Rektorátu 

5. Informace z Rady vysokých škol 
 Informace z jednání RVŠ 
 Novela zákona o vysokých školách 

6. Informace studentské komory AS VUT 
7. Ekonomické záležitosti  
 Pravidla sestavení Rozpočtu VUT v Brně pro kalendářní rok 2023 
 Majetkoprávní záležitosti – věcná břemena 
 Další ekonomické záležitosti 

8. Legislativní záležitosti 
 Etický kodex VUT – Dodatek č. 1 

9.   Pedagogické záležitosti 
 Mise EULiST 
 Závěrečná zpráva – Hodnocení kvality výuky studenty CESA VUT v Brně ve studijním programu 

Sportovní technologie v letním semestru 2021-2022  
 Další pedagogické záležitosti 

10. Záležitosti komise pro tvůrčí činnost AS VUT 
 Další záležitosti tvůrčí činnosti  

11. Různé   

 Různé 
 
 

1. ZAHÁJENÍ ZASEDÁNÍ A URČENÍ SKRUTÁTORŮ 
 
Jednání zahájil a řídil předseda AS VUT Hanáček, který úvodem přivítal rektora Janíčka, členy ve-
dení VUT – prorektorku doc. Šimberovou, prorektory prof. Doupovce, prof. Weitera a doc. Housera, 
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omluvil doc. Pěnčíka, kvestorku Mgr. Němcovou a kancléře Mgr. Gregorka. Dále přivítal přítomné 
členy AS VUT, stálé a ostatní hosty zasedání.  

Následně doc. Hanáček navrhl do funkce skrutátora z důvodu elektronického hlasování doc. 
Steinbauera. Členové AS VUT hlasovali o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 1: 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátora doc. Steinbauera.     
Hlasování: pro – 24 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

2. SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ AS VUT 
 
Předseda AS VUT Hanáček podal návrh na schválení programu dnešního zasedání AS VUT, čle-
nové AS VUT dále hlasovali o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 2: 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT.  
Hlasování: pro – 25 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

3. SCHVÁLENÍ ZÁPISU ZE ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 1/2023 ZE DNE 31. 1. 2023 
 
Zápis z jednání AS VUT č. 1/2023 ze dne 31. 1. 2023 byl zaslán členům AS VUT e-mailem dne 
16. 2. 2023 (uložen na Sharepointu). Dne 21. 2. 2023 zaslal předseda PK AS VUT doc. Steinbauer 
doplnění textu v bodě 12. Pedagogické záležitosti – na straně 17 zápisu doplněna poslední odrážka 
„Další pedagogické záležitosti“. Dne 25. 2. 2023 zaslala předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová 
úpravu / doplnění bodu 6. Informace studentské komory AS VUT a dále korekci části bodu 7. Infor-
mace z RVŠ – upravené body od Bc. Martina Horvátha za SK RVŠ. Upravený / doplněný zápis 
rozeslala tajemnice AS J. Cardová členům AS VUT e-mailem dne 27. 2. 2023.  

Předseda AS VUT doc. Hanáček na dnešním zasedání AS VUT vznesl dotaz, zda mají členové AS 
VUT k výše uvedenému zápisu nějaké připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzne-
seny, bylo přistoupeno k hlasování o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 3: 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 1/2023 ze dne 31. 1. 2023 – verzi 
ze dne 27. 2. 2023.  
Hlasování: pro – 25 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
 

4. INFORMACE VEDENÍ VUT 
 
➢ Rektor Janíček 

▪ Prezentace „Program reprodukce majetku VUT“  
– Ing. Petr Marvan, vedoucí Investičního odboru Rektorátu 

Členové AS VUT obdrželi podklady od Ing. Marvana e-mailem dne 22. 2. 2023 – zaslal kancléř 
Gregorek s komentářem, že tento podklad je určen senátorům, pokud mají zájem, k pročtení. 
Ing. Marvan na dnešním zasedání AS doplnil tuto prezentaci o samostatné slidy, jeho informace 
v závěru doplnil rektor Janíček. Po prezentaci následovala diskuse členů AS VUT, v jejímž prů-
běhu členové AS vznesli své dotazy, na které odpověděli rektor Janíček s Ing. Marvanem.  

▪ Zpráva EUA (EUA Final Evaluation Report): VUT obdrželo finální zprávu externí evaluace EUA, 
která proběhla v roce 2022 a která pro VUT vyznívá velmi příznivě. VUT bude dále spolupracovat 
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s EUA na plnění vzniklých doporučení. V této souvislosti podalo VUT přihlášku na pořádání vý-
roční konference EUA, pokud by VUT nezískalo tuto nominaci, další možností jsou konference 
v zemích Vyšegradské čtyřky, které mají významově stejnou úroveň.  

▪ V únoru byly zahájeny evaluační návštěvy vedení VUT s vedením fakult VUT, na kterých bylo 
projednáváno plnění Strategického záměru VUT zejména v nejdůležitějších oblastech (ekono-
mika, marketing ..).  

▪ MŠMT svolalo kulatý stůl na téma průmyslové doktoráty: Sešlo se cca 40 vysokých škol, jednání 
probíhalo v kreativním prostředí, probíhala diskuse ve věci realizace spolupráce s průmyslem.  

▪ V únoru se uskutečnilo jednání s průmyslovými partnery: Proběhlo několik jednání ve věci pří-
prav se zájmovými skupinami, tématem byl způsob, jak porozumět potřebám průmyslu v souvis-
losti s technickou univerzitou, jak v oblasti vzdělávací, tak v oblasti VaV. 

▪ Sociální bezpečí na VUT: ČKR vydala stanovisko k sociálnímu bezpečí, včetně oblasti sexuál-
ního obtěžování. Pokud se na VUT vyskytne případ sexuálního obtěžování, na Rektorátě jsou 
stanoveny osoby pro řešení těchto záležitostí – proškoleni zaměstnanci v rámci HR Award a so-
ciálního bezpečí. Závěr: Pro zaměstnance, kteří se dopouštějí takového jednání, navíc ve spo-
jení s možným vydíráním studujících, není na celé univerzitě místo. Je nutné dodržet postupy 
dle právních předpisů, respektovat zákonné lhůty, bude vypracován manuál s postupem k řešení 
případů. Byly nastaveny procesy, a pokud se někdo dostane do tíživé situace, může se na určené 
osoby obrátit, včetně naléhavého psychologického poradenství.  

▪ Návštěva premiéra ČR: Dne 30. 5. 2023 navštíví VUT premiér ČR prof. Petr Fiala, v době mezi 
14:00-16:00 hod. Návštěva se uskuteční tak, aby mohla být projednána témata spojená zejména 
s technickým vzděláváním. Univerzita je připravena podpořit všechna témata, která má, musíme 
se je jen naučit lépe komunikovat.  

 
➢ Prorektor Doupovec 

▪ Na univerzitách se v poslední době vyskytuje zneužívání nástrojů umělé inteligence při tvorbě 
závěrečných prací, bylo diskutováno i na Pracovní skupině ČKR pro spolupráci s NAÚ, předseda 
NAÚ požádal o stanovisko rektory VŠ. 

▪ Byla vydána 3 rozhodnutí rektora: RR 1/2023 „Poplatek za studium pro akademický rok 
2023/2024“, RR 2/2023 „Poplatek za úkony spojené s posouzením zahraničního vzdělání 
v rámci přijímacího řízení pro akademický rok 2024/2025“ a RR 3/2023 „Poplatek za úkony spo-
jené s přijímacím řízením pro akademický rok 2024/2025“.  

▪ Rektoři vysokých škol obdrželi dopis od předsedy NAÚ, ve kterém je žádá o poskytnutí informací 
týkající se vedení kvalifikačních prací a o další informace. Prorektor v této souvislosti požádal 
děkany a ředitele VŠ ústavů, aby připomněli garantům studijních programů příslušná ustanovení 
Směrnice rektora č. 69/2017 „Standardy studijních programů VUT“ a aby kontrolovali jejich do-
držování. 

▪ Členové AS VUT obdrží po zasedání AS VUT základní teze a harmonogram evaluace doktor-
ského studia na VUT, která bude prováděna paralelně s evaluací vědy. 

 
➢ Prorektor Weiter 

▪ Odbor Výzkumu a vývoje ve spolupráci s Odborem studijních záležitostí připravují evaluaci VaV 
a doktorského studia. Příští měsíc bude připravena metodika popisující hodnotící proces. Evalu-
ace proběhne ve spolupráci s Mezinárodní vědeckou radou VUT.  

▪ Probíhá příprava podkladů pro rozdělení Rozpočtu VUT v Brně na r.  2023 zejména v oblasti 
rozdělování institucionální podpory. 

▪ VUT bude hostit konferenci k Metodice M17+ pořádanou Úřadem vlády ČR, která se bude konat 
dne 13. 4. 2023 v prostorách Fakulty chemické VUT.  

▪ Včera, tj. 27. 2. 2023, proběhlo jednání Řídicí grantové komise VUT k vyhodnocení mezifakult-
ních projektů specifického výzkumu. V případě připomínek a nejasností ke stávající směrnici č. 
7/2022 bude zpracován dodatek, který bude předložen v průběhu dubna AS VUT.  

▪ Informace z RVVI: Ohledně uskutečňování DSP v souvislosti se změnou VŠ zákona probíhají 
diskuse na RVVI, v rámci této diskuse byl iniciován návrh člena RVVI generálního ředitele sku-
piny Siemens v ČR Ing. Eduarda Palíška, PhD., MBA na doplnění VŠ zákona o část, která 
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umožní všem organizacím realizovat doktorské studijní programy. Tato myšlenka má poměrně 
silnou podporu, bylo přijato usnesení RVVI a bude ustavena pracovní skupina, s tím, že tento 
návrh bude realizován v další novele zákona o VŠ. 

▪ Tvůrčí činnost na VUT: V příloze 4g zápisu ze 4. zasedání kolegia rektora ze dne 21. 2. 2023 
(dále jen „zápisu z KR“) je uvedena prezentace k problematice Tvůrčí činnost na VUT. 

▪ Příprava projektů Ph.D. Infra a Špičkový výzkum: Stav příprav příloha 4h „zápisu z KR“. U vý-
znamné části pořizovaného vybavení není z důvodu odkazu na výhradního dodavatele nebo 
kompatibilitu doloženo více nabídek příloha 4ch. „zápisu z KR“. Přehled výzev na podávání pro-
jektů GAČR viz příloha 4i. Výzva na podávání projektů GAČR: (https://gacr.cz/vyhlaseni-soutezi-
2024/ ) s termínem podání návrhů do 4. 4. 2023. Součástí je i popis způsobu nakládání s vý-
zkumnými daty. OPP ve spolupráci s ÚK proto připraví metodiku a seminář, kde bude tato meto-
dika diskutována. Závěr: Seminář se uskuteční 1. 3. 2023 od 14:30 na RE ve Štukovém sále.   

 
 
➢ Prorektorka Šimberová 

▪ INFORMACE  

Kancelář mezinárodních vztahů: 

EULiST: Dne 4. 4. 2023 proběhne schůzka se zapojenými osobami do EULiST za VUT.  

CESAER: V úterý 21. 2. 2023 proběhla schůzka se zapojenými osobami do sítě CESAER na VUT. 

VUT má zastoupení v každém Task Force (TF). Je ale stále možné zapojovat aktivní členy z fakult 

do jednotlivých TF.  

MoU: Proběhla finalizace podkladů pro zveřejňování MoU na CZ a EN webu a byla odsouhlasena 

finální vizuální varianta. Další kroky budou provedeny v součinnosti s CVIS a OMVV. Na CZ a EN 

webu budou nově zveřejněna také fakultní MoU. F/S, které ještě fakultní MoU do Apolla nenahrály, 

mají prodloužen deadline do 28. 2. 2023. Týká se to celkem pěti F/S.  

APAIE 2023: F/S byly osloveny, aby v případě zájmu dodaly seznam univerzit, se kterými si přejí 

prostřednictvím veletrhu navázat/upevnit spolupráci.  

Zahraniční návštěvy a cesty:  

Izrael (Ariel University): The International Summit of "Academia in the 21st Century: Standing at the 

Vanguard v termínu 20. 3. – 22. 3. 2023. Za VUT se účastní prof. Rais a Ing. Tesařová. 

Mise předsedkyně PSP ČR do Korejské republiky a na Tchaj-wan: V březnu (21.– 30. 3. 2023) se 

prorektorka Šimberová jako zástupce VUT zúčastní této mise, je v kontaktu se zástupci z fakult, kteří 

jsou do mise zainteresováni. Dne 20. 2. 2023 proběhla schůzka s prof. Šikolou, který následně dodal 

témata a kontaktní osoby v obou destinacích. V pondělí 27. 2. 2023 proběhla schůzka s doc. Házem 

a prof. Zemčíkem ohledně aktuální spolupráce s Koreou a Tchaj-wanem. Do spolupráce jsou mo-

mentálně zainteresovaní FEKT (doc. Háze), FIT (prof. Zemčík), CEITEC (Ing. Krečmer, prof. Šikola). 

Centrum mezinárodních služeb – Erasmus +:  

▪ PODÁNÍ ŽÁDOSTI O GRANT ERASMUS+ KA131 A KA171 

KA131 

o Datum podání: 22. 2. 2023. Do žádosti se vyplňuje pouze počet mobilit, které jsou v plánu 

realizovat. Národní agentura na základě uvedených čísel vypočítá výši přiděleného grantu.  

o Dále bylo požádáno o 30 STT a 30 STA, které mohou být financovány z našich zdrojů – zero 

grant (typickým příkladem zero grant mobilit jsou cesty kratší než 5 dní nebo cesty na Slo-

vensko, kde jsou náklady na cestu velmi nízké a zaměstnanci nedosáhnou na paušální grant.  

o Výjezdy studentů budou financovány pouze ze zdrojů EU.  

 

https://vutbr.sharepoint.com/:p:/r/sites/pwavut/vedeni/_layouts/15/Doc.aspx?sourcedoc=%7BA427E742-38BD-4C1F-9BD9-19C5718743A5%7D&file=4g_Tv%C5%AFr%C4%8D%C3%AD%20%C4%8Dinnost%20na%20VUT.pptx&action=edit&mobileredirect=true
https://vutbr.sharepoint.com/:x:/r/sites/pwavut/vedeni/_layouts/15/Doc.aspx?sourcedoc=%7B22CC1832-6205-49C5-B683-E9508C5D5B2F%7D&file=4h_P%C5%99%C3%ADprava%20Ph.D.Infra_14.2_.xlsx&action=default&mobileredirect=true
https://vutbr.sharepoint.com/:x:/r/sites/pwavut/vedeni/_layouts/15/Doc.aspx?sourcedoc=%7B053B5D3B-DF86-411C-B3BC-A0FA2EF9C6A0%7D&file=4ch_Jeden%20dodavatel.xlsx&action=default&mobileredirect=true
https://vutbr.sharepoint.com/:x:/r/sites/pwavut/vedeni/_layouts/15/Doc.aspx?sourcedoc=%7B8F9523BD-6550-4174-8C46-4BA79603CC6D%7D&file=4i_OPJAK-Spickovy_vyzkum.xlsx&action=default&mobileredirect=true
https://gacr.cz/vyhlaseni-soutezi-2024/
https://gacr.cz/vyhlaseni-soutezi-2024/
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KA171 

o Datum podání: 22. 2. 2023. Do žádosti se vyplňuje jednak počet plánovaných mobilit, ale 

musí se popsat i plánovaná spolupráce a jaký budou mít mobility dopad na společnost, uni-

verzity apod. Ve výzvě 2023 žádali o grant následující F/S: FEKT (Jakub Arm), FA (Radek 

Toman), FSI (Jaroslav Hrdina, Tomáš Šikola), FIT (Petr Chudý, Ondřej Ryšavý), CEITEC 

(Petr Neugebauer, Lenka Zajíčková). 

 
▪ VÝBĚROVÉ ŘÍZENÍ NA MOBILITY V RÁMCI PROGRAMU ERASMUS+ 

Byla ukončena všechna výběrová řízení na mobility v rámci programu Erasmus+, nyní probíhá vy-
hodnocování a studenti postupně potvrzují svoje nominace. 

Studenti: 

o Momentálně má nominaci potvrzenou 190 studentů na studijní pobyt v ak. roce 23/24.  

o Momentálně má nominaci potvrzenou 104 studentů na pracovní stáže (krátkodobé, meziná-

rodní), studijní pobyt (dlouhodobý a krátkodobý) a absolventské stáže v ak. roce 23/24. 

Zaměstnanci: 

o 124 výukových pobytů, 203 školení zaměstnanců. 

o V LS 22/23 platí z důvodu nízkého rozpočtu omezení na jazykové kurzy (max. 20 % z při-
hlášek na školení), omezení pobytu na max. 2 týdny, omezení mezinárodní mobility. 

 
▪ RŮZNÉ 

EWP: Došlo k připojení našeho in-house systému na EWP. Skončilo podepisování IIA v Dashbo-

ardu, nyní bude Dashboard fungovat pouze pro Learning Agreementy. Všechny smlouvy by měly 

být v následujících dnech odeslány partnerům na schválení.  

Schůzka s proděkany pro zahraničí: Dne 15. 2. 2023 proběhla schůzka s proděkany pro zahraničí, 
kde se řešila témata jak Admission office, uzavírání MoU, mezinárodní spolupráce, rozšíření spolu-
práce v rámci CESAER a Stipendijní a partnerský program pro excelenci 2023. 

Schůzka s fakultními referenty: Schůzka proběhla dne 24. 2. 2023 na Rektorátě. Tématem jsou 
praktické záležitosti k mobilitám přes Erasmus+, CEEPUS, AKTION, PPSŘ a další mobility 
 
➢ Prorektor Houser 

▪ Odbor marketingu a vnějších vztahů (OMVV) spolupracuje s Technickým muzeem Brno na pří-
pravě výstavy NENÍ TESLA JAKO TESLA. VUT je oficiálním partnerem. Na základě domluvené 
spolupráce se bude na Rektorátě VUT konat „Kulatý stůl“ na téma: TESLA a technické vzdělá-
vání společenská odpovědnost…Členové AS VUT budou pozváni. Hlavním partnerem této akce 
bude je za VUT FEKT, která bude zapůjčovat laboratorní vybavení a historické objekty.  

▪ OMVV připravuje publikaci na téma Technické vzdělávání v Brně, jejíž vydání se předpokládá 
v příštím roce 2024 v souvislosti se 125. výročím VUT. Publikace bude rekapitulovat technické 
vzdělávání v Brně, osobnosti a fenomény které se s technikou pojí. 

 
  

5. INFORMACE Z RADY VYSOKÝCH ŠKOL 
 
 Informace z jednání RVŠ 

 
Od minulého lednového zasedání AS VUT se dne 9. 2. 2023 uskutečnilo 7. zasedání Sněmu Rady 
vysokých škol, s následujícím programem: 1. Zahájení; 2. Zprávy z užšího předsednictva Rady vy-
sokých škol (prof. Ing. Milan Pospíšil, CSc.); 3. Zprávy ze Studentské komory Rady vysokých 
škol (Ing . Michal Farník); 4. Vystoupení hostů (OP JAK); 5. Ekonomické informace (JUDr. Lenka 

https://radavs.cz/UDALOSTI-24901-version1-rvs_zpravy_z_up_rvs_09022023.pdf
https://radavs.cz/UDALOSTI-24901-version1-rvs_zpravy_z_up_rvs_09022023.pdf
https://radavs.cz/UDALOSTI-24901-version1-03_rvs_zpravy_ze_studentske_komory_09022023.pptx
https://radavs.cz/UDALOSTI-24901-version1-03_rvs_zpravy_ze_studentske_komory_09022023.pptx
https://radavs.cz/UDALOSTI-24901-version1-rvs_opjak_velcovsky_09022023.pptx
https://radavs.cz/UDALOSTI-24901-version1-06_rvs_ekonomicke_informace_09022023.pptx
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Valová); 6. Legislativní informace (JUDr. Ing. Mgr. Marek Hodulík), Nový zákon o výzkumu, vývoji, 
inovacích a transferu znalostí (doc. Dr. Ing. Vlasta Radová); 7. Různé.  

Člen Předsednictva RVŠ RNDr. Popela sdělil, že se tohoto zasedání Sněmu RVŠ nemohl zúčastnit 
z důvodu nemoci. Informace ze Sněmu RVŠ proto dále přednesla delegátka VUT ve Sněmu RVŠ 
za FA Ing. arch. Galeová, která sdělila, že na Sněm RVŠ navazovalo jednání zástupců fakult s hu-
manitními studijními programy, které v souvislosti s financováním VŠ v oblasti mezd navrhovaly 
možnost stávky, po diskusi bylo doporučeno počkat na výsledky jednání s MŠMT ČR. Dále Ing. arch. 
Galeová informovala o výsledcích sběru dat v rámci RUV, který se uzavřel k dnešní půlnoci; nyní 
jsou řešeny pouze zásadnější rozdíly, očekávají se další jednání.  

RNDr. Popela sdělil, že v průběhu dnešního zasedání AS zašle členům AS VUT aktuální informace 
z oblasti RVŠ – podklady k předneseným zprávám z grémií, včetně příloh, viz výčet: 

▪ Informace ze Sněmu Rady VŠ 9. 2. 2023. 
▪ Prezentace z Kulatého stolu k průmyslovým doktorátům ze dne 6. 2. 2023. Další informace 

k této záležitosti lze najít na webových stránkách:  

https://vedavyzkum.cz/z-domova/z-domova/prumyslove-doktoraty-v-cesku-budoucnost-spolu-
prace-akademickeho-a-soukromeho-sektoru 

https://vedavyzkum.cz/z-domova/z-domova/prumyslove-doktoraty-v-cesku-budoucnost-spolu-
prace-akademickeho-a-soukromeho-sektoru 

https://vedavyzkum.cz/rozhovory/rozhovory/jaroslav-miller-prumyslove-doktoraty-lze-zvladnout-i-
bez-legislativnich-zmen.  

Jednání komise RVŠ pro vědeckou činnost se uskuteční ve čtvrtek 2. 3. 2023 od 13:00 prostřed-
nictvím platformy ZOOM. 

▪ Zákon o kybernetické bezpečnosti – dříve rozesláno, připomínky je možné do rána 3. 3. 2023 
zaslat e-mailem RNDr. Popelovi, který je předá cestou RVŠ. 

▪ Projednané a P RVŠ schválené připomínky RVŠ k novele VŠ zákona. 

Předseda AS VUT doc. Hanáček doplnil, že v rámci připomínkování novely zákona o VŠ na VUT 
byly vzneseny připomínky z fakult, které zpracoval prorektor Doupovec, prošly Právním odborem 
Rektorátu a byly zaslány na ČKR. RNDr. Popela navrhl uskutečnit jednání delegátů VUT v RVŠ se 
členy vedení VUT, aby došlo ke sladění připomínek, které by pak mohly být uplatňovány i v rámci 
jednání na RVŠ.  

Ing. Rovenská, která je delegátkou VUT ve SK RVŠ (jako náhradnice), informovala o činnosti SK 
RVŠ. Předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová doplnila, že se účastnila jednání LK RVŠ týkající se 
novely zákona o VaV, jednání nedospělo ve všem ke shodám, SK RVŠ má své vlastní připomínky 
zejména v oblasti doktorského studia, neshody ale nejsou zásadní.  

Další informace o jednání Sněmu RVŠ, včetně projednávaných materiálů, jsou uvedeny na webové 
stránce Rady vysokých škol:  https://radavs.cz/RVS-42.html?eventID=24901   

Informace z RVŠ, včetně zápisů z jednání, jsou přehledně uvedeny na níže uvedených webových 
stránkách RVŠ – viz: https://radavs.cz/RVS-1.html 
 
 Novela zákona o vysokých školách 

 
Členům AS VUT byly e-mailem dne 10. 2. 2023 rozeslány dokumenty z úrovně ČKR týkající se 
novelizace zákona o VŠ, které poskytl rektor Janíček předsedovi AS Hanáčkovi, předsedkyni LK AS 
VUT Mgr. Musilové a předsedovi EK AS VUT RNDr. Popelovi k připomínkování. Dne 11. 2. 2023 
byly rozeslány členům AS VUT dokumenty týkající se novely zákona o VŠ také z úrovně Rady vy-
sokých škol – poskytl předseda LK RVŠ JUDr. Hodulík (členům RVŠ k připomínkování). Všechny 
tyto materiály bylo uloženy na Sharepointu AS VUT.  

https://radavs.cz/UDALOSTI-24901-version1-05_rvs_legislaticni_informace_hodulik_09022023.pptx
https://radavs.cz/UDALOSTI-24901-version1-05_rvs_legislativni_informace_radova_09022023.pptx
https://radavs.cz/UDALOSTI-24901-version1-05_rvs_legislativni_informace_radova_09022023.pptx
https://vedavyzkum.cz/z-domova/z-domova/prumyslove-doktoraty-v-cesku-budoucnost-spoluprace-akademickeho-a-soukromeho-sektoru
https://vedavyzkum.cz/z-domova/z-domova/prumyslove-doktoraty-v-cesku-budoucnost-spoluprace-akademickeho-a-soukromeho-sektoru
https://vedavyzkum.cz/z-domova/z-domova/prumyslove-doktoraty-v-cesku-budoucnost-spoluprace-akademickeho-a-soukromeho-sektoru
https://vedavyzkum.cz/z-domova/z-domova/prumyslove-doktoraty-v-cesku-budoucnost-spoluprace-akademickeho-a-soukromeho-sektoru
https://vedavyzkum.cz/rozhovory/rozhovory/jaroslav-miller-prumyslove-doktoraty-lze-zvladnout-i-bez-legislativnich-zmen
https://vedavyzkum.cz/rozhovory/rozhovory/jaroslav-miller-prumyslove-doktoraty-lze-zvladnout-i-bez-legislativnich-zmen
https://radavs.cz/RVS-42.html?eventID=24901
https://radavs.cz/RVS-1.html


 

7 / 16 

RNDr. Popela informoval o aktuálně probíhajících jednáních pracovních komisí RVŠ týkající se při-
pomínkování novely zákona o VŠ, na něž navazovalo mimořádné Předsednictvo RVŠ. Jeho infor-
mace doplnila předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová, která sdělila, že připomínky RVŠ budou 
zaslány i České konferenci rektorů.  
 
 

6. INFORMACE SK AS VUT 
 
Předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová informovala o aktivitách studentské komory AS VUT.  

▪ Newsletter pro studující VUT: Byl spuštěn v tomto měsíci a bude doručován studujícím jednou 
měsíčně vždy v polovině měsíce.  

▪ Setkání studujících s ředitelkou KaM se konalo dne 22. 2. 2023 za účasti rektora Janíčka, pro-
rektora Doupovce a kvestorky Němcové. Na programu jednání bylo zejména zvyšování kvality 
ubytování a stravování. 

▪ Ve čtvrtek 2. 3. 2023 se uskuteční pravidelné jednání SK AS VUT s fakultními studentskými ko-
morami AS.   

 
 

7. EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI  
 
 Pravidla sestavení Rozpočtu VUT v Brně pro kalendářní rok 2023 

 
Návrh Pravidel sestavení Rozpočtu VUT v Brně pro kalendářní rok 2023 (dále „Pravidla rozpočtu 
2023“) oficiálně předložil rektor Janíček e-mailem dne 6. 2. 2023 – návrh byl rozeslán bezprostředně 
všem členům AS VUT. Součástí předloženého návrhu jsou 3 následující návrhy norem týkajících se 
rozpočtu VUT 2023 a hospodaření VUT:  

1. Pravidla pro sestavení rozpočtu 2023 
2. Pravidla hospodaření VUT  
3. Rozpočet 2023 

Ad 1) Na základě předcházejících jednáních EK AS VUT byly v Pravidlech rozpočtu 2023 provedeny 
úpravy dokumentu a vypuštění některých částí, které se jednak zdvojovaly v Pravidlech hospoda-
ření, některé podrobnější klasifikace zdrojů financování se staly nadbytečnými. V Pravidlech je v čl. 
16 uveden i soupis položek výnosů, které by měly být osvobozovány. Pokud jde o výpočty parametrů 
v ukazateli Q, pak: 

- Sémantika počtu studijních programů stanovená prorektorem Doupovcem je součástí doku-
mentu Rozpočet 2023.  

- Sémantika výpočtů kooperované výuky stanovená prorektorem Doupovcem je součástí do-
kumentu Rozpočet 2023.  

Ad 2) Pravidla hospodaření. K úpravě došlo i v Pravidlech hospodaření – zejména proveden soulad 
textů s úpravami v Pravidlech rozpočtu 2023. 
Ad 3) Rozpočet 2023. Tento dokument se předpokládá předkládat v souvislosti s předložením roz-
dělení normativních zdrojů a centralizovaných prostředků, kde budou upřesněna pravidla. 

Od minulého zasedání AS VUT se uskutečnila tři jednání EK AS VUT konaná ve dnech 7. 2., 14. 2. 
a 21. 2. 2023. Těchto jednání se průběžně zúčastňovali rektor Janíček, prorektor Weiter, kvestorka 
Němcová a vedoucí Oddělení hlavního ekonoma (OHE) Ing. Jarmarová a Ing. Kunzová (OHE). Na 
jednáních EK AS VUT byly průběžně projednávány vznesené připomínky, které členové EK AS VUT 
zapsali do dokumentů uvedených na Sharepointu EK AS VUT, které připravil doc. Steinbauer. Ing. 
Jarmarová a Ing. Kunzová následně prováděly zapracování připomínek akceptovaných rektorem 
Janíčkem. Poté byla členům EK AS VUT zaslána e-mailem dne 18. 2. 2023 aktualizovaná verze se 
všemi zapracovanými připomínkami projednanými na jednáních EK. O této verzi pak jednala EK AS 
na svém zasedání dne 21. 2. 2023, kde bylo ještě vzneseno několik posledních formálních připomí-
nek a EK AS VUT na závěr schválila níže uvedené usnesení.  
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Usnesení EK AS VUT č. 1 ze dne 21. 2. 2023 
Ekonomická komise AS VUT doporučuje Akademickému senátu VUT návrh „Pravidel sestavení roz-
počtu VUT na kalendářní rok 2023“ ve verzi ze dne 18. 2. 2023 po zapracování připomínek z jednání 
EK dne 21. 2. 2023 ke schválení.  
Hlasování: pro – 17 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 

Finální verzi návrhu „Pravidel rozpočtu VUT 2023“ se zapracovanými posledními připomínkami pro-
jednanými na EK AS VUT dne 21. 2. 2023 zaslala z pověření rektora Janíčka Ing. Kunzová e-mailem 
dne 23. 2. 2023 předsedovi EK RNDr. Popelovi, který tuto verzi bezprostředně rozeslal členům EK 
AS VUT, následně ji tajemnice AS J. Cardová rozeslala všem členům AS VUT. 

Doc. Hanáček na dnešním zasedání AS poděkoval doc. Steinbauerovi za technickou podporu pří-
pravy podkladů na Sharepointu AS VUT týkající se připomínkování předložených dokumentů a dále 
vznesl dotaz, zda mají členové AS k předložené finální verzi „Pravidel rozpočtu VUT 2023“ ještě 
nějaké připomínky. Současně konstatoval, že i když o návrhu pravidel jednala EK AS VUT již od 
konce loňského roku, vzhledem k tomu, že byla oficiálně předložena AS VUT dne 6. 2. 2023, musí 
AS VUT nejprve hlasovat o schválení usnesení o zkrácení jejich předkládací lhůty. Vzhledem 
k tomu, že žádné připomínky nebyly vzneseny, hlasovali členové AS VUT ihned o schválení níže 
uvedených dvou usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 4: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání Pravidel sestavení rozpočtu VUT v Brně pro kalendářní rok 2023.  
Hlasování: pro – 23 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
Návrh usnesení AS č. 5: 
Akademický senát VUT schvaluje Pravidla sestavení rozpočtu VUT v Brně pro kalendářní rok 2023 
– verzi ze dne 23. 2. 2023.  
Hlasování: pro – 23 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 
Rektor Janíček poděkoval AS VUT za schválení „Pravidel“. RNDr. Popela poděkoval členům EK AS 
VUT, kteří si našli čas zúčastnit se jednání EK v daných termínech, ačkoliv se musely posouvat kvůli 
časovým možnostem vedení VUT. Rovněž poděkoval rektorovi Janíčkovi, že si našel více času zú-
častňovat se jednání EK.  
 
 
 Majetkoprávní záležitosti – věcná břemena 

 
Majetkoprávní návrhy předložil kancléř Gregorek z pověření rektora Janíčka e-mailem dne 7. 2. 
2023: „Na základě pověření pana rektora předkládám k projednání na zasedání AS VUT čtyři případy zřizování 
služebností (věcných břemen) spojených s budováním optických tras. Jedná se o standardní případy, spojené 
i se schvalováním Správní rady VUT.“  

Předložené návrhy projednala EK AS VUT per rollam a přijala níže uvedená příslušná usnesení. EK 
AS VUT má 22 členů, o návrzích usnesení hlasovalo 20 členů EK AS VUT, 2 členové se nevyjádřili 
(tj. ve výsledku hlasování jsou uvedeni jako „zdržel se hlasování“).  

RNDr. Popela na dnešním zasedání AS poděkoval členům EK AS VUT za usnesení EK AS VUT per 
rollam schválených velkým počtem hlasujících členů EK.  

Předseda AS VUT Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS k předloženým dokumentům nějaké 
připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasováním 
o schválení příslušných usnesení, kterým nejprve předcházelo usnesení o zkrácení předkládací 
lhůty k projednání návrhů.  
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Návrh usnesení AS č. 6: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání předložených majetkoprávních záležitostí týkajících se zřizování služebností (věc-
ných břemen) spojených s budováním optických tras. 
Hlasování: pro – 24 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 

1. ZŘÍZENÍ SLUŽEBNOSTI V K.Ú. KRÁLOVO POLE, STATUTÁRNÍ MĚSTO BRNO 

Odůvodnění: Jedná se o zemní kabelovou trasu propojující metropolitní síť VUT a síť Technologic-
kého Parku Brno a.s. Trasa byla budována z důvodu partnerské spolupráce. Zřízení věcného bře-
mene je úplatné. 

Usnesení EK AS VUT per rollam č. 1 ze dne 27. 2. 2023 
Ekonomická komise AS VUT doporučuje Akademickému senátu VUT, aby se podle § 9 zákona č. 111/1998 
Sb. o vysokých školách, v platném znění, vyjádřil kladně ke zřízení služebnosti na pozemku parc. č. 4602/14 
v k.ú. Královo pole, spočívající v právu: 

a) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (optické kabelové vedení), 
b) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav inže-

nýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 
VUT je oprávněným a Statutární město Brno, povinným. 
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 

 
Návrh usnesení AS č. 7: 
Akademický senát VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
vyjadřuje kladně ke zřízení služebnosti na pozemku parc. č. 4602/14 v k.ú. Královo pole, spočívající 
v právu: 

a) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (optické kabelové vedení), 
b) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav 

inženýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 
VUT je oprávněným a Statutární město Brno, povinným. 
Hlasování: pro – 24 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 

2. ZŘÍZENÍ SLUŽEBNOSTI V K.Ú. KRÁLOVO POLE, STATUTÁRNÍ MĚSTO BRNO 

Odůvodnění: Jedná se o redundantní zemní kabelovou trasu skládající se z HDPE trubek a optic-
kých kabelů, která tvoří páteřní spojení severní a jižní části metropolitní sítě VUT a propojení do 
datového sálu Kounicova. Trasa byla navržena tak, aby neprocházela přes uzly, které nejsou ve 
vlastnictví VUT. Zřízení věcného břemene je úplatné. 

Usnesení EK AS VUT per rollam č. 2 ze dne 27. 2. 2023 
Ekonomická komise AS VUT doporučuje Akademickému senátu VUT, aby se podle § 9 zákona č. 111/1998 
Sb. o vysokých školách, v platném znění, vyjádřil kladně ke zřízení služebnosti na pozemcích parc. č. 229/1, 
229/2, 255/2, 306/2, 307, 373/1, 439, 482/1 v k.ú. Ponava, spočívající v právu: 

a) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (optické kabelové vedení), 
b) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav inže-

nýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 
VUT je oprávněným a Statutární město Brno, povinným. 
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 

 
Návrh usnesení AS č. 8: 
Akademický senát VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
vyjadřuje kladně ke zřízení služebnosti na pozemcích parc. č. 229/1, 229/2, 255/2, 306/2, 307, 373/1, 
439, 482/1 v k.ú. Ponava, spočívající v právu: 

a) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (optické kabelové vedení), 
b) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav 

inženýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 
VUT je oprávněným a Statutární město Brno, povinným. 
Hlasování: pro – 24 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
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3. ZŘÍZENÍ SLUŽEBNOSTI V K.Ú. KRÁLOVO POLE, STATUTÁRNÍ MĚSTO BRNO 

Odůvodnění: Jedná se o zemní kabelovou trasu do významného bodu sítě Internet. Trasa budo-
vána jako redundantní pro zvýšení bezpečnosti a průchodnosti metropolitní sítě VUT. Zřízení věc-
ného břemene je úplatné.  

Usnesení EK AS VUT per rollam č. 3 ze dne 27. 2. 2023: 
Ekonomická komise AS VUT doporučuje Akademickému senátu VUT, aby se podle § 9 zákona č. 111/1998 
Sb. o vysokých školách, v platném znění, vyjádřil kladně ke zřízení služebnosti na pozemku parc. č. 112 v k.ú. 
Zábrdovice, spočívající v právu: 

a) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (optické kabelové vedení), 
b) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav inže-

nýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 
VUT je oprávněným a Statutární město Brno, povinným. 
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 

 
Návrh usnesení AS č. 9: 
Akademický senátu VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
vyjadřuje kladně ke zřízení služebnosti na pozemku parc. č. 112 v k.ú. Zábrdovice, spočívající 
v právu: 

a) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (optické kabelové vedení), 
b) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav 

inženýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 
VUT je oprávněným a Statutární město Brno, povinným. 
Hlasování: pro – 25 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 

4. ZŘÍZENÍ SLUŽEBNOSTI V K.Ú. KRÁLOVO POLE, STATUTÁRNÍ MĚSTO BRNO 

Odůvodnění: Jedná se o vybudování podzemního optického kabelového vedení (elektronické ko-
munikační vedení dle zákona č. 127/2005 Sb., o elektronických komunikacích), které bude propojo-
vat objekt Listovy koleje a Univerzitu obrany, Kounicova 300/44. Vedení se buduje z důvodu po-
ptávky sdružení CESNET na zřízení a pronájem komunikační trasy. Akce bude realizována v rámci 
rozvoje e-infrastruktury. Zřízení věcného břemene je úplatné v sazbách počítaných za zasažený m2 
výměry služebnosti dle aktuálního nákresu. 

Usnesení EK AS VUT per rollam č. 4 ze dne 27. 2. 2023: 
Ekonomická komise AS VUT doporučuje Akademickému senátu VUT, aby se podle § 9 zákona č. 111/1998 
Sb. o vysokých školách, v platném znění, vyjádřil kladně ke zřízení služebnosti na pozemcích parc. č. 1082/1 
a 1078 v k.ú. Veveří a na pozemku p.č. 143/1 v k.ú. Ponava, spočívající v právu: 

a) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (optické kabelové vedení), 
b) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav inže-

nýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 
VUT je oprávněným a Statutární město Brno, povinným. 
Hlasování: pro – 20 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 2 hlasy. 

 
Návrh usnesení AS č. 10: 
Akademický senát VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
vyjadřuje kladně ke zřízení služebnosti na pozemcích parc. č. 1082/1 a 1078 v k.ú. Veveří a na 
pozemku p.č. 143/1 v k.ú. Ponava, spočívající v právu: 

a) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (optické kabelové vedení), 
b) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav 

inženýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 
VUT je oprávněným a Statutární město Brno, povinným. 
Hlasování: pro – 23 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
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 Další ekonomické záležitosti 
 
Předseda EK AS VUT RNDr. Popela sdělil nejbližší možné termíny zasedání EK AS VUT (každé 
úterý od 10:00 hod. s přihlédnutím k možnostem rektora Janíčka). Dále v návaznosti na minulé za-
sedání AS VUT vznesl dotaz, zda by chtěl někdo ze členů EK AS VUT, kteří vědí, že se nebudou 
moci v březnu / dubnu zúčastňovat jednání EK AS VUT týkajících se projednávání návrhu Rozpočtu 
VUT na rok 2023, odstoupit z funkce člena EK AS VUT. Jde o usnášení schopnost EK AS VUT / 
snížení kvóra přijímání usnesení EK v době projednávání rozpočtu. Z funkce členky EK AS VUT 
odstoupila Ing. Rovenská, která sdělila, že od 1. 4. 2023 se nebude moci zúčastňovat jednání AS 
VUT, ale do funkce členky EK AS VUT by se chtěla vrátit v měsíci září po letních prázdninách.  

Dále RNDr. Popela krátce zrekapituloval postup při projednávání návrhu Rozpočtu VUT na rok 2023 
a na závěr konstatoval, že příští jednání EK AS VUT se bude zřejmě konat příští úterý 7. 3. 2023 od 
11:00 do 13:00 hodin.  
 
 

8. LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 
 
 Etický kodex VUT – Dodatek č. 1 

 
Dodatek č. 1 k Etickému kodexu VUT předložil kancléř Gregorek z pověření rektora Janíčka e-mai-
lem dne 20. 2. 2023 s níže uvedeným komentářem (členům AS VUT byl návrh rozeslán e-mailem 
dne 21. 2. 2023) a s prosbou o projednání ve zkrácené předkládací lhůtě na dnešním zasedání AS 
VUT. Zdůvodnění: Cílem je úprava pouze v jednom bodě – a to vypuštění ustanovení o neslučitelnosti funkcí 

a členství v Etické komisi VUT. Tato úprava se ukazuje jako nevhodná s ohledem na skutečnost, že Etická 
komise je poradním orgánem rektora a ten by měl mít dispozici k jeho obsazení. Je zásadnější pohled na 
osobnost člena Etické komise VUT, spíše než na jeho funkční postavení. Současně v tuto chvíli je členkou 
Etické komise proděkanka Chamonikolasová (stalo se tak v průběhu členství) a navíc, jak uvádím níže, FEKT 
navrhuje další členství proděkanky Dědkové v komisi. Děkan FEKT oznámil, že současný člen Etické komise, 
prof. Jura, bude v jarních měsících ukončovat své působení na VUT. V rámci jeho náhrady v Etické komisi 
děkan navrhnul prof. Dědkovou. Rektor s tímto návrhem souhlasí a dle podmínek Etického kodexu VUT žádá 
AS VUT o projednání této nominace. 

Předsedkyně LK AS VUT Mgr. Musilová na dnešním zasedání AS sdělila, že předložený návrh pro-
jednala LK AS VUT per rollam, která jej doporučila AS VUT ke schválení (všichni členové LK AS 
VUT hlasovali pro doporučení ke schválení AS VUT).  

Usnesení LK AS VUT per rollam č. 1 ze dne 27. 2. 2023: 
Legislativní komise AS VUT doporučuje Akademickému senátu VUT schválení Dodatku č. 1 k Etickému ko-
dexu VUT.  
Hlasování: pro – 8 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

Rektor Janíček na dnešním zasedání AS VUT krátce zrekapituloval zdůvodnění předloženého ná-
vrhu. Předseda AS VUT Hanáček poté vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k předloženému 
návrhu nějaké připomínky a dále konstatoval, že návrh nesplňuje čtyřtýdenní předkládací lhůtu, 
takže AS musí hlasovat nejprve o schválení usnesení o jejím zkrácení. Vzhledem k tomu, že připo-
mínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno ihned k hlasování o schválení níže uvedených usnesení.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                               
 
Návrh usnesení AS č. 11: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání Dodatku č. 1 k Etickému kodexu VUT.  
Hlasování: pro – 25 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 

Návrh usnesení AS č. 12: 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 1 k Etickému kodexu VUT.  
Hlasování: pro – 24 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
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9.   PEDAGOGICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
 
 Mise EULiST 

 
Na základě projednání na vedení VUT dne 23. 1. 2023 předložila prorektorka pro internacionalizaci 
doc. Šimberová dokument „Mise EULiSTu“ (Mission Statement for European Universities Linking 
Society and Technology) – dokument byl bezprostředně rozeslán všem členům AS VUT a uložen 
na Sharepointu AS VUT. Dle sdělení prorektorky Šimberové musí být Mise dle požadavku konsorcia 
EULiSTu schválena i Senáty jednotlivých partnerů. Mise byla schválena všemi rektory a všichni 
partneři byli požádáni o projednání s akademickými senáty.  

Předseda AS VUT Hanáček na dnešním zasedání AS sdělil, že tento dokument se netýká přímo ani 
jedné z komisí AS VUT, které se proto tímto dokumentem explicitně nezabývaly, i když byla zařa-
zena v rámci programu dnešního zasedání do oblasti pedagogické komise AS VUT. Dále vznesl 
dotaz, zda mají členové AS VUT k předloženému dokumentu nějaké připomínky. Následovala krátká 
diskuse členů AS VUT, po které bylo přistoupeno k hlasování o schválení níže uvedeného usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 13: 
Akademický senát VUT schvaluje dokument „Mise EULiST – Mission Statement for European Uni-
versities Linking Society and Technology“.  
Hlasování: pro – 25 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 

  Závěrečná zpráva – Hodnocení kvality výuky studenty CESA VUT v Brně ve studij-
ním programu Sportovní technologie v letním semestru 2021-2022  

 
Dne 19. 2. 2023 předložil kancléř Gregorek z pověření rektora Janíčka Závěrečnou zprávu – Hod-
nocení kvality výuky studenty CESA VUT v Brně ve studijním programu Sportovní technologie v let-
ním semestru 2021-2022 (dále jen „Závěrečná zpráva), s požadavkem na projednání na dnešním 
zasedání AS VUT. Závěrečná zpráva byla rozeslána e-mailem všem členům AS VUT dne 20. 2. 
2023 (uložena na Sharepointu AS VUT). Dne 24. 2. 2023 zaslal kancléř Gregorek „Závěrečnou 
zprávu“ se zapracovanou připomínkou, kterou vznesl vedoucí Odboru rozvoje a analýz Rektorátu 
VUT prof. Škapa), tuto připomínku zapracovala do dokumentu ředitelka CESA Lepková – viz doplnění 
odstavce na str. 2 (text pod grafem označeným „Pozn.: Graf obsahuje data o všech studentech 3. ročníku, včetně 

studentů nepřihlášených k SZZ“) v tomto znění: K Státní závěrečné zkoušce bylo připuštěno čtrnáct studentů 
3. ročníku. Deset studentů ukončilo studium v řádném termínu, čtyři studenti se pro neúspěch účastnili oprav-
ného termínu Státní závěrečné zkoušky. Úspěšně Státní závěrečnou zkoušku složili v obou termínech všichni 
studenti. Za neúspěšnost 22 % v prvním termínu je možné považovat zvýšenou zátěž studentů v důsledku 
epidemiologických opatření v souvislosti s onemocněním COVID-19. V důsledku opatření Vlády ČR byla ome-
zena, nebo zcela zrušena praktická výuka. V prakticky zaměřeném studijním programu Sportovní technologie, 
to pro studenty znamenalo zvýšenou kumulaci výuky v následujících semestrech studia. Zvýšená míra zátěže 
v důsledku omezení výuky v nižších ročnících studia, byla studenty uváděna i jako jeden z důvodů rozvolnění 
studia a opakovaného zápisu do 3. ročníku. Tato verze byla bezprostředně rozeslána všem členům AS VUT 
e-mailem (uložena na Sharepointu AS VUT), spolu s formálními připomínkami, které vznesl prof. Vala (e-mai-
lem dne 21. 2. 2023).  

„Závěrečná zpráva“ byla projednána pedagogickou komisí AS VUT per rollam, PK AS VUT přijala doporučení 
ke schválení AS VUT. PK AS VUT má 10 členů, hlasovalo 9 členů PK, 1 člen PK se nevyjádřil (tj. ve výsledku 
hlasování je uveden jako „zdržel se hlasování“).  

Usnesení PK AS VUT per rollam č. 1 ze dne 27. 2. 2023: 
Pedagogická komise AS VUT doporučuje Akademickému senátu VUT ke schválení „Závěrečnou zprávu – 
Hodnocení kvality výuky studenty CESA VUT v Brně ve studijním programu sportovní technologie v letním 
semestru 2021-2022“ – verzi ze dne 24. 2. 2023, se zapracováním formálních připomínek pana prof. Valy.  
Hlasování: pro – 9 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas.  

Na dnešním zasedání AS VUT se uskutečnila krátká diskuse, v jejímž průběhu podal předseda PK 
AS VUT doc. Steinbauer návrh na doplňující usnesení, kterým by AS VUT požádal předkladatele 
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obdobných zpráv, aby tyto dokumenty předkládal Akademickému senátu VUT bezodkladně. Po dis-
kusi předseda AS VUT Hanáček vznesl dotaz, zda mají členové AS VUT k předložené Závěrečné 
zprávě ještě nějaké připomínky. Vzhledem k tomu, že další připomínky již nebyly vzneseny, bylo 
přistoupeno k hlasování o schválení níže uvedených usnesení.  
 
Návrh usnesení AS č. 14: 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání Závěrečné zprávy – Hodnocení kvality výuky studenty CESA VUT v Brně ve stu-
dijním programu Sportovní technologie v letním semestru 2021-2022. 
Hlasování: pro – 22 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 3 hlasy. 
 

Návrh usnesení AS č. 15: 
Akademický senát VUT schvaluje Závěrečnou zprávu – Hodnocení kvality výuky studenty CESA 
VUT v Brně ve studijním programu Sportovní technologie v letním semestru 2021-2022 – verzi ze 
dne 24. 2. 2023, se zapracováním formálních připomínek prof. Valy.  
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 4 hlasy. 
 
Návrh usnesení AS č. 16: 
Akademický senát VUT žádá předkladatele závěrečných zpráv o hodnocení kvality výuky studenty 
F/S, aby předkládali zprávu akademickým senátům bezodkladně po semestru tak, aby mohla být 
zveřejněna v souladu s požadavky Směrnice 73/2017.  
Hlasování: pro – 23 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas. 
 

 Další pedagogické záležitosti 
 
Předseda PK AS VUT doc. Steinbauer zrekapituloval, že v návaznosti na informaci, kterou sdělil na 
minulém zasedání AS VUT, kde avizoval projednání následujícího tématu na PK AS VUT, zaslal 

členům PK AS VUT podklady, které jsou uloženy na Sharepointu PK  2023 - Problematika hod-
nocení předmětu. Jde o materiál, který se týká článku "Sjednocování studijní agendy a převod do 
IS" uvedený v 16. ZKR 2022 (11-01) a příslušnou přílohu se stanoviskem OSZ a Právního odboru 
Re "Zkouška po předchozím udělení zápočtu" (16d). FEKT se touto problematikou zabývala, neboť 
se jí uvedené výtky týkaly. Fakulta (konkrétně prod. Fiedler) provedla rozbor a objevila zásadní vady 
v uvedeném stanovisku OSZ a PrO RE. Stanovisko FEKT bylo zasláno i prorektoru Doupovcovi. 
Předseda PK doc. Steinbauer navrhl tento materiál prodiskutovat, připravit návrhy případných úprav 
Studijního a zkušebního řádu VUT (dále SZŘ VUT), které by vyjasnily výkladově nejasné pasáže 
a v následující novelizaci SZŘ VUT se tyto pak realizovaly. Doc. Steinbauer požádal členy PK AS 
VUT, aby se s rozborem seznámili, případně doplnili v režimu poznámek své postřehy. S ohledem 
na diskusi s prorektorem Doupovcem by pak byly případné úpravy ponechány na dobu, kdy bude 
SZŘ stejně upravován v návaznosti na novelu zákona o VŠ. Diskuse by mohla probíhat v rámci 
programu výjezdního zasedání AS VUT. 

V následující diskusi Ing. Beneš konstatoval, že v poslední době AS VUT projednává a schvaluje 
předložené návrhy zejména ve zkrácené předkládací lhůtě a musí tak často jednat dle článku 5 odst. 
2 Jednacího řádu AS VUT, který by měl využívat spíše výjimečně. Následovala diskuse členů AS 
VUT, v jejímž průběhu vystoupili zejména RNDr. Popela, doc. Hanáček a doc. Steinbauer. V závěru 
diskuse rektor Janíček konstatoval, že v poslední době byla AS VUT předkládána řada návrhů, které 
mají ryze formální charakter a dle jeho názoru nevyžadují podrobnou diskusi, projednání ve zkrá-
cené předkládací lhůtě proto nevyvolává problémy. I tato připomínka by mohla být námětem k dis-
kusi a k projednání případné změny / upřesnění Jednacího řádu AS VUT na výjezdním zasedání AS 
VUT.  
 
 

 
 
 

https://vutbr.sharepoint.com/:f:/r/sites/PKASVUT/Sdilene%20dokumenty/2023%20-%20Problematika%20hodnocen%C3%AD%20p%C5%99edm%C4%9Btu?csf=1&web=1&e=ZbMkdg
https://vutbr.sharepoint.com/:f:/r/sites/PKASVUT/Sdilene%20dokumenty/2023%20-%20Problematika%20hodnocen%C3%AD%20p%C5%99edm%C4%9Btu?csf=1&web=1&e=ZbMkdg
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10. ZÁLEŽITOSTI KOMISE PRO TVŮRČÍ ČINNOST AS VUT 
 
 Další záležitosti tvůrčí činnosti  

 
Předseda KTČ AS VUT prof. Štětina sdělil, že v oblasti tvůrčí činnosti není aktuálně nic k projednání. 
Dále sdělil, že připraví podklady pro jednání KTČ AS VUT týkající se problematiky specifického vý-
zkumu a dále k problematice zveřejňování závěrečných prací.  
 
 

11. RŮZNÉ   
 
▪ Předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacová sdělila, že obdržela informaci o připomínce k účasti 

členky SK AS VUT Ing. Kosové na předcházejících zasedáních AS VUT spolu s jejím malým 
dítětem. Původně nechtěla tuto připomínku na zasedání AS VUT projednávat, ale změnila názor 
a chtěla by se obrátit na členy AS VUT s dotazem, jaký mají na tuto záležitost názor. Dále Ing. 
Krečmer sdělil, že tato připomínka vzešla od něj, domnívá se, že s tak malým dítětem není 
vhodné se zasedání AS VUT účastnit. I když dítě zasedání nerušilo, kdyby to tak udělali všichni, 
byl by to problém. Rektor Janíček sdělil, že po celou dobu se bavíme o podpoře genderové 
rovnosti a o podpoře mladých doktorandů, on sám má v této věci velmi liberální názor. Určitě to 
není hromadná záležitost, jiná situace by byla, kdyby dítě rušilo. Uvědomuje si, že studium na 
vysoké škole, včetně dalších povinností s tím spojených, je pro matky s dětmi velmi těžké. Ing. 
Kruljacová sdělila, že Ing. Kosová za této situace aktivně pracuje ve SK AS VUT i v AS FSI 
a průběžně se připravuje na jednání. Ing. arch. Šoborová podpořila názor Ing. Kruljacové. Ná-
sledovala diskuse členů AS VUT, v jejímž průběhu vystoupili zejména Ing. arch. Galeová, Ing. 
Kruljacová, Ing. Beneš, RNDr. Popela, prof. Trunec, doc. Steinbauer a doc. Opravil. Většina dis-
kutujících se shodla v tom, že jednání AS VUT nebylo rušeno, takže by tuto záležitost chtěli 
uzavřít a už se k ní nevracet. Místopředseda AS VUT doc. Opravil sdělil, že jej jednání nerušilo, 
předseda EK AS VUT RNDr. Popela na závěr sdělil, že Ing. Kosovou respektuje jako zkušenou 
osobnost v rámci VUT, která velmi aktivně pracuje i v AS Fakulty strojního inženýrství VUT, ve 
funkci předsedkyně studentské komory AS FSI.    

 
Vzhledem k tomu, že žádné další informace členové AS VUT neměli, poděkoval předseda AS doc. 
Hanáček na závěr účastníkům dnešního zasedání za účast a ukončil jednání.  

 

 

 

   

 
 

USNESENÍ PŘIJATÁ NA ZASEDÁNÍ AS VUT Č. 2/2023 DNE 28. 2. 2023 
 
 
UAS 1 
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátora doc. Steinbauera.     
 
UAS 2 
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT.  
 
UAS 3 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 1/2023 ze dne 31. 1. 2023 – verzi 
ze dne 27. 2. 2023.  
 
UAS 4 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání Pravidel sestavení rozpočtu VUT v Brně pro kalendářní rok 2023.  
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UAS 5 
Akademický senát VUT schvaluje Pravidla sestavení rozpočtu VUT v Brně pro kalendářní rok 2023 
– verzi ze dne 23. 2. 2023.  
 
UAS 6 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání předložených majetkoprávních záležitostí týkajících se zřizování služebností (věc-
ných břemen) spojených s budováním optických tras. 
 
UAS 7 
Akademický senát VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
vyjadřuje kladně ke zřízení služebnosti na pozemku parc. č. 4602/14 v k.ú. Královo pole, spočívající 
v právu: 

c) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (optické kabelové vedení), 
d) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav 

inženýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 
VUT je oprávněným a Statutární město Brno, povinným. 
 
UAS 8 
Akademický senát VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
vyjadřuje kladně ke zřízení služebnosti na pozemcích parc. č. 229/1, 229/2, 255/2, 306/2, 307, 373/1, 
439, 482/1 v k.ú. Ponava, spočívající v právu: 

c) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (optické kabelové vedení), 
d) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav 

inženýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 
VUT je oprávněným a Statutární město Brno, povinným. 
 
UAS 9 
Akademický senátu VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
vyjadřuje kladně ke zřízení služebnosti na pozemku parc. č. 112 v k.ú. Zábrdovice, spočívající 
v právu: 

c) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (optické kabelové vedení), 
d) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav 

inženýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 
VUT je oprávněným a Statutární město Brno, povinným. 
 
UAS 10 
Akademický senát VUT se podle § 9 zákona č. 111/1998 Sb. o vysokých školách, v platném znění, 
vyjadřuje kladně ke zřízení služebnosti na pozemcích parc. č. 1082/1 a 1078 v k.ú. Veveří a na 
pozemku p.č. 143/1 v k.ú. Ponava, spočívající v právu: 

c) umístit, mít, provozovat a udržovat inženýrskou síť (optické kabelové vedení), 
d) vstupovat na služebný pozemek a jeho součásti za účelem umístění, provozu, údržby a oprav 

inženýrské sítě po nezbytně nutnou dobu a v nutném rozsahu. 
VUT je oprávněným a Statutární město Brno, povinným. 
 
UAS 11 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání Dodatku č. 1 k Etickému kodexu VUT.  
 

UAS 12 
Akademický senát VUT schvaluje Dodatek č. 1 k Etickému kodexu VUT.  
 

UAS 13 
Akademický senát VUT schvaluje dokument „Mise EULiST – Mission Statement for European Uni-
versities Linking Society and Technology“.  
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UAS 14 
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací 
lhůty k projednání Závěrečné zprávy – Hodnocení kvality výuky studenty CESA VUT v Brně ve stu-
dijním programu Sportovní technologie v letním semestru 2021-2022. 
 

UAS 15 
Akademický senát VUT schvaluje Závěrečnou zprávu – Hodnocení kvality výuky studenty CESA 
VUT v Brně ve studijním programu Sportovní technologie v letním semestru 2021-2022 – verzi ze 
dne 24. 2. 2023, se zapracováním formálních připomínek prof. Valy.  
 
UAS 16 
Akademický senát VUT žádá předkladatele závěrečných zpráv o hodnocení kvality výuky studenty 
F/S, aby předkládali zprávu akademickým senátům bezodkladně po semestru tak, aby mohla být 
zveřejněna v souladu s požadavky Směrnice 73/2017.  
 

 

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 28. 3. 2023 v 9:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Rektorát, Antonínská 1. 

 
 
 
Doc. Dr. Ing. Petr Hanáček, v. r.  
     předseda AS VUT v Brně 

 
 

Zapsala: Jarmila Cardová 


